
MINISTERRAAD Ex. nr 

Nr.11155 

Notulen van de vergadering gehouden 
op vrijdag 14 december 1984 in de Trêveszaal 

van het Kabinet Minister-President, 
aangevangen in aansluiting aan de 
ministerraad van het Koninkrijk 

Aanwezig: minister-president Lubbers en de ministers 
Van Aardenne, Braks, Brinkman, Deetman, 

f c^pV.\o\ De Koning, Korthals Altes, Rietkerk, Ruding?, 
De Ruiter, Smit en Winsemius (Afwezig zijn 
de ministers Van den Broek en Schoo) 

Voorts zijn aanwezig de staatssecretarissen 
Van Amelsvoort (pt.8), Bolkestein (pt.3c). 
Van Eekelen, De Graaf (pt.l5a). Koning 
(pt.l6a). Van Leijenhorst en Van Zeil (pt.10) 

Secretaris : drs.J.Wijnhoud (plv.) 
Adjunct-secretaris: mr.P.C.A.Hulst 
Hoofddirecteur RVD: mr.M.J.D.van der Voet 

1 a. Notulen van de vergadering van 23 november 1984 
(nr.11130 en 11130b) 

De raad stelt de notulen vast na de 
wijzigingen opgenomen in bijlage I. Op voorstel 
van minister Ruding zal het besluit onder E bij 
agendapunt 3a (blz.11 van de notulen) zodanig 
worden begrepen dat een algemene 
legitimatieplicht eerst in het kabinet aan de 
orde zal komen, alvorens daaraan verder 
uitvoering zal worden gegeven. 

1 b. Notulen van de vergadering van 30 november 1984 
(nr.11134 en 11134b) 

Aangehouden tot de volgende vergadering. 
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3 c. Conclusies van de coördinatiecommissie 
dd. 11 december 1984 (Brief van de minister 
van Economische Zaken dd. 11 december 1984, 
nr.364090, met bijlagen) 

De minister-president merkt op het stuk 
van de coördinatiecommissie niet te hebben 
ontvangen. Hij vraagt de verantwoordelijke 
bewindslieden om in het vervolg aan de verzending 
daarvan extra aandacht te geven. Spreker vraagt 
of belangrijke elementen uit het stuk thans toch 
aan de orde moeten komen. 

Minister Van Aardenne merkt op dat hij 
het stuk afgelopen dinsdag heeft getekend. Naar 
beste weten is het stuk op 11 december jl. 
verstuurd. 

Staatssecretaris Van Eekelen brengt in 
herinnering dat er op het punt van de voedselhulp 
aan Afrika een principebesluit ligt van de 
Europese Raad. Spreker ondersteunt de conclusies 
van de coördinatiecommissie dat voor wat betreft 
de financiering van deze voedselhulp, de voorkeur 
moet uitgaan naar een herschikking van middelen 
binnen de begroting van de EG. De financiering 
zou dan kunnen gebeuren door aanwending van 
gelden uit de post perceptiekosten. Het gaat 
concreet om 1,2 min ton extra. 

De minister-president meent dat de 
conclusie in de Europese Raad in Dublin was dat 
eerst zou worden gekeken waartoe de 
onderscheidene lidstaten financieel in staat 
waren en vervolgens voor het resterende bedrag 
met een commissievoorstel te komen. Staats
secretaris Van Eekelen bevestigt dat dit 
inderdaad de grote lijn was van het Dublin-
akkoord. Het zou volgens hem hierbij gaan om een 
bedrag van 400 min e.c.u.. Het principiële punt 
is daarbij of de post perceptiekosten mag worden 
aangewend voor de voedselhulp. 

Minister De Ruiter merkt als minister 
voor Ontwikkelingssamenwerking a.i. op dat hij op 
dit punt eerst de voorstellen uit Brussel wil 
afwachten. Hij voelt er weinig voor om mee te 
gaan met het voorstel dat de resterende kosten 
uit de pot perceptiekosten moeten worden voldaan. 
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Minister Ruding merkt op dat uitstel 
van besluitvorming op dit punt niet goed mogelijk 
is. Aanstaande maandag komt deze problematiek in 
de Algemene Raad in Brussel aan de orde. Spreker 
acht het juist dat niet de landen hiervoor mogen 
worden aangeslagen. Hij is van mening dat het 
principieel onaanvaardbaar is als de post 
perceptiekosten kan worden aangewend voor welk 
willekeurig doel dan ook. 

Staatssecretaris Van Eekelen is het 
hier op zich wel mee eens, maar er blijft op deze 
post geld over. Dit maakt een overboeking ten 
behoeve van de voedselhulp goed mogelijk. 

Minister De Ruiter verwacht dat 
hiertegen in de Algemene Raad zal worden 
geprotesteerd. Hij stelt derhalve voor dat 
Nederland op dit punt nog geen standpunt inneemt. 

De minister-president merkt op dat 
primair moet worden gekeken naar de in Dublin 
afgesproken lijn. Indien er zich in Brussel 
a.s. maandag problemen blijken voor te doen, kan 
er tussen Buitenlandse Zaken, Financiën en 
Ontwikkelingssamenwerking worden overlegd. 

Minister Ruding kan zich hiermee 
verenigen. Met betrekking tot de EG-uitbreidings-
problematiek wijst hij erop dat de kwestie van de 
zg. geïntegreerde Middellandse-Zeeprojecten 
(GMP's) voor Nederland een grote omvang dreigt 
aan te nemen. Griekenland overvraagt en hoe meer 
de EG daaraan tegemoet komt, des te meer moeten 
de lidstaten daaraan bijdragen. De Europese Raad 
heeft Griekenland voor de komende zes jaar al een 
bedrag geboden van 60 m.e.c.u.. Volgens de 
5%-sleutel zal dat voor Nederland neerkomen op 
3 m.e.c.u.. Dit zal op een of andere manier 
moeten worden gecompenseerd. 

Minister Van Aardenne vreest dat het 
aandeel voor Nederland wel eens groter zou kunnen 
blijken te zijn dan de gebruikelijke sleutel van 
5%. Dit is zeker het geval als Engeland en 
Duitsland voor zichzelf een gunstiger regeling 
zullen kunnen afdwingen, hetgeen hij niet 
uitgesloten acht. Voorts merkt spreker op dat de 
problematiek voor Spanje in het landbouwdossier 
niet mag meebrengen dat er concessies worden 
gedaan op het terrein van het industriebeleia. 
Met name de exportpositie van de Nederlandse 
automobielindustrie baart hem in dit opzicht 
zorgen. 
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Minister Braks wijst erop dat de 
bestaande problematiek bij de toetredings
onderhandelingen met name is opgeworpen door de 
Gemeenschap en niet door de kandidaatleden. 
Eventuele compensatie voor deze problematiek moet 
dus ook binnen de bestaande Gemeenschap worden 
gevonden. De ervaringen in de Landbouwraad van 
afgelopen maandag en dinsdag hebben hem geleerd 
dat hij als enige bereid was om de gemaakte 
afspraak in de Ecofinraad te ondersteunen. 
Spreker heeft daar geen uitspraken willen doen 
over het structuurbeleid zonder de daarvoor 
beschikbare financiële ruimte te kennen. De hoop 
dat ook zijn Duitse ambtgenoot op dit punt zou 
zwijgen, bleek echter ongegrond. Hij heeft 
gemeend wel al een oordeel te geven op basis van 
het zakelijke dossier. De terughoudendheid die 
Nederland op dit punt met andere landen in de 
Ecofinraad heeft bepleit, blijkt in de praktijk 
door diezelfde landen in de Landbouwraad niet te 
worden verdedigd. Het spreekt voor zich dat de 
problematiek van de GMP's in een totaalkader moet 
worden beschouwd. Duitsland en het Verenigd 
Koninkrijk daarentegen zullen heel goed opletten 
waar de eigen belangen liggen. 

De minister-president merkt naar 
aanleiding van een opmerking van minister Ruding 
op dat naar zijn oordeel voor 1985 een bedrag is 
uitgetrokken van 90 m.e.c.u.. De jaren daarna 
zijn de bedragen hoger. Een groot deel van dit 
bedrag gaat naar Griekenland, dat normaal in 
aanmerking komt voor slechts 1/3 deel ervan. De 
problematiek neemt echter in omvang toe als ook 
de andere mediterrane landen, namelijk Spanje en 
Portugal deel gaan uitmaken van de Europese 
Gemeenschappen. 

Staatssecretaris Van Eekelen merkt op 
dat al vanaf de top in Athene met een groei van 
de structuurfondsen rekening wordt gehouden. De 
problemen van Financiën doen zich naar sprekers 
oordeel pas voor als de meerjarenramingen worden 
overschreden. 

Minister Smit merkt met betrekking tot 
de voorbereiding van de Interne Marktraad op dat 
een Nederlandse instemming met het 
voorzitterschapscompromis inzake de fiscale 
vrijstellingen bij invoer van brandstof in 
reservoirs van bedrijfsauto's nog niet de kwestie 
van het grensoponthoud oplost. De controle aan de 
binnengrenzen van de EG blijft namelijk 
vooralsnog gehandhaafd. Er moet bij de bespreking 
van dit agendapunt in de genoemde raad op worden 
gelet dat de volledige documentatie voorhanden is. 
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De raad acht op voorstel van de 
minister-president de conclusies van de 
coördinatiecommissie voldoende besproken. Ter 
zake van de voedselhulp zullen Buitenlandse 
Zaken, Financiën en Ontwikkelingssamenwerking 
nagaan of de voorstellen in overeenstemming zijn 
met de op de Europese Raad te Dublin gemaakte 
afspraken. 

3 d. EG-Vervoerraad van 11-12 december 1984 

Minister Smit merkt op dat het met de 
besluitvorming in de Vervoerraad van afgelopen 
week droevig was gesteld. De Vervoerraad heeft 
gefaald in zijn door de Europese Raad verstrekte 
mandaat om een einddatum voor liberalisatie en 
harmonisatie van het gemeenschappelijk vervoers
beleid vast te stellen. Nederland zou er goed aan 
doen om hiervan in de Algemene Raad of in de 
Interne Marktraad van 17 resp. 18 december a.s. 
melding te maken. 

Staatssecretaris Van Eekelen meent dat 
er weinig kans bestaat om dit al in de Algemene 
Raad van 17 december bespreekbaar te maken. Hij 
onderstreept echter dat een en ander in de 
Algemene Raad of de Interne Marktraad moet worden 
besproken. 

De minister-president beklemtoont dat 
het hier om een duidelijke schending van de in de 
Europese Raad gemaakte afspraken gaat. Een 
aanmelding in de Algemene Raad van aanstaande 
maandag zou derhalve zeer wel op zijn plaats 
zijn. Staatssecretaris Van Eekelen zegt toe 
hiertoe pogingen te zullen ondernemen. 

De raad stemt ermee in dat staats
secretaris Van Eekelen in overleg met minister 
Van den Broek de niet bereikte overeenstemming in 
de Vervoerraad inzake het bereiken van een eind
datum van liberalisatie en harmonisatie van het 
gemeenschappelijk vervoersbeleid in de Algemene 
Raad van maandag 17 december a.s., resp. de 
Interne Marktraad in januari 1985 aan de orde zal 
stellen. 


